

pec-

son-

? »,

vées

pour

## An Inventory of Research Relevant to Higher Education in Canada

J. F. Howing and L. F. Michaud \*

With growing interest in, and the rapidly increasing development of the study of higher education in Canada, many researchers are feeling the need for some kind of an information system that will keep them abreast of what is going on in this field. It is for this reason that the Association of Universities and Colleges of Canada and the Canadian Society for the Study of Higher Education have taken the initiative in undertaking to compile and maintain an on-going inventory of research projects relevant to higher education in Canada. The inventory is intended to be wide in scope. It will not be limited to research projects in the narrow sense of the word, but will include as well other contributions to the study of higher education such as articles of substance, theses, reports and the like. In addition to research in progress, the inventory will also list projects which have been completed since January 1970 as many of these have not been published anywhere and their existence is unknown to other people.

The Research Division of the AUCC has undertaken to collect the information on such projects. A network of regional co-ordinators have been set up to help in the identification of persons who are involved in research or who know of others so engaged. Twice a year, researchers will receive a reporting form with the request to describe any relevant project in which they are involved by providing the following information :

1. Title of the project,
2. Its purpose and objectives,
3. Methods and procedures adopted,
4. The names of the investigators,
5. The institution at which the project is carried out,
6. The name of the sponsor,
7. The name of the supporting body,
8. Dates of commencement and completion,
9. How the results can be obtained or where they will be published.

\* J.F. HOWING : *Research Officer, AUCC.*

\* Lucien MICHAUD : *Directeur de la recherche, A.U.C.C.*

The reporting forms will be distributed for the first time in the fall of 1971. Once the material has been collected, it will be maintained in the AUCC library where it will be available for consultation by all researchers. It will be indexed and form a complementary instrument to the "Bibliography of Higher Education" and other such catalogues and indexes. To give the material wider publicity and make it more easily accessible, Stoa will contain a regular section devoted to the inventory in which substantial portions of it will be published. In addition, selected items will from time to time appear in AUCC's publication "University Affairs".

It goes without saying that the inventory can only be realized with the full assistance of all those with an interest in the study of higher education. The organizers of the project hope, and have every confidence, that they will receive this essential co-operation.

For further information concerning the inventory write to Research Division AUCC, 151 Slater Street, Ottawa K1P 5N1.

# Un inventaire des recherches ayant trait à l'enseignement supérieur au Canada

J. F. Howing et L. F. Michaud\*

L'étude de l'enseignement supérieur au Canada progresse de plus en plus rapidement et intéresse davantage les chercheurs ; par conséquent, bon nombre d'entre eux ressentent le besoin d'un système d'information qui les tiendra au courant de ce qui se fait dans ce domaine. C'est pour cette raison que l'Association des Universités et Collèges du Canada et la Société Canadienne pour l'Étude de l'Enseignement Supérieur ont pris l'initiative de compiler et de maintenir un inventaire permanent des projets de recherches qui ont trait à l'enseignement supérieur au Canada. Cet inventaire voudrait être d'envergure. Il ne se limitera pas aux projets de recherches dans le sens restreint du mot, mais il comprendra aussi tous les travaux qui se rapportent à l'étude de l'enseignement supérieur, comme les articles de fond, les thèses, les rapports et autres travaux du genre. En plus des recherches en cours, cet inventaire comprendra aussi les travaux de recherches qui ont été terminés depuis janvier 1970, vu que nombre d'entre eux n'ont été publiés nulle part et que plusieurs ne savent pas qu'ils existent.

Le service des recherches de l'A.U.C.C. a entrepris de colliger des données sur ces projets. Un réseau de coordonnateurs régionaux a été mis sur pied afin d'aider à identifier les personnes qui participent à des recherches ou qui sont en mesure de faire connaître celles qui y sont engagées. Deux fois par année, les chercheurs recevront un questionnaire et on leur demandera de décrire tout projet pertinent auquel ils participent en fournissant les renseignements suivants :

1. Titre du sujet
2. Ses objectifs
3. Méthodes et façons de procéder adoptées
4. Les noms des chercheurs impliqués
5. L'institution où le projet est réalisé
6. Le nom du responsable
7. Le nom de l'organisme de soutien
8. Les dates du début et de la fin des travaux
9. L'endroit où les résultats peuvent être obtenus et où ils seront publiés.

\* J.F. HOWING : *Research Officer, AUCC.*

\* Lucien MICHAUD : *Directeur de la recherche, A.U.C.C.*

On distribuera ces questionnaires pour la première fois à l'automne de 1971. Une fois recueillis les renseignements, ils seront conservés dans la bibliothèque de l'AUCC où ils seront à la disposition des chercheurs qui veulent les consulter. Ils seront indexés et formeront un complément à la « Bibliographie de l'enseignement supérieur » et à d'autres catalogues ou index semblables. Afin de diffuser largement ces renseignements et de les rendre plus facilement accessibles, Stoa contiendra régulièrement une section qui sera consacrée à cet inventaire, dans laquelle on publiera les passages les plus importants. En outre, des thèmes choisis paraîtront de temps à autre dans la publication de l'AUCC, « Affaires Universitaires ».

Il va sans dire qu'on pourra réaliser cet inventaire seulement si tous ceux qui s'intéressent à l'étude de l'enseignement supérieur apportent leur entière collaboration. Les organisateurs du projet ont bon espoir de recevoir cette essentielle collaboration.

Pour de plus amples renseignements au sujet de l'inventaire, veuillez écrire au Service des recherches de l'AUCC, 151, rue Slater, Ottawa, K1P 5N1.